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Folketingets Forsvarsudvalg 

Christiansborg 

 

 

 

 

 

 

 

FORSVARSMINISTEREN  

25. januar 2013 

 

Folketingets Forsvarsudvalg har den 20. december 2012 stillet følgende spørgsmål nr. 68 til for-

svarsministeren, som hermed besvares.  

 

Spørgsmål nr. 68: 

”Ministeren bedes kommentere henvendelse af 18. december 2012 fra Henrik Wranér vedr. tje-

nestemandspension, jf. FOU alm. del - bilag 67.” 

 

 

Svar: 

Finansministeriet er anmodet om en udtalelse til brug for Forsvarsministeriets besvarelse.  

 

Finansministeren har i den anledning oplyst:  

 

”at det pågældende overenskomstkrav udspringer af overenskomstforhandlinger-

ne i staten i 2011 (OK11). Parterne blev her enige om gradvis at hæve den pligti-

ge afgangsalder for tjenestemænd i forsvaret med 2 år over perioden 2019-2022. 

Både forlængelsens størrelse og tidspunktet for gennemførelsen svarede til forhø-

jelse af efterlønsalderen efter velfærdsaftalen fra 2006.  

  

Sideløbende men uden sammenhæng med overenskomstforhandlingerne frem-

lagde regeringen i januar 2011 et udspil om ændring af efterlønslovgivningen som 

led i en tilbagetrækningsreform. Som følge heraf blev det i forhandlingsresultatet 

ved OK11 aftalt, at punktet om forhøjelse af den pligtige afgangsalder optages til 

revision, hvis bestemmelserne om efterløn ophæves eller væsentligt ændres.   

  

Da det blev et resultat af tilbagetrækningsreformen, at efterlønsalderen hæves fra 

1. januar 2014 i stedet for 1. januar 2019, har Finansministeriet ved OK13 stillet 

Forsvarsudvalget 2012-13
FOU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 68
Offentligt



krav om, at stigningen i den pligtige afgangsalder for militære tjenestemænd lige-

ledes fremrykkes. 

  

Forhandlingerne ved OK13 er nu påbegyndt, og finansministeren kan derfor ikke 

uddybe svaret yderligere.” 

 

Jeg kan henholde mig til det, som finansministeren har oplyst.  

 

Med venlig hilsen 

 

 

Nick Hækkerup 

 


